
Begroting 2022-2025  

Algemene beschouwingen 

Bijdrage SGP-fractie 

 

Voorzitter, De SGP-fractie heeft de begroting 2022-2025 met veel belangstelling gelezen. Het 

is de laatste begroting van het zittend college. En tevens de laatste begroting van onze 

wethouder Boerman. De SGP is zeer content met het financiële resultaat voor 2022. Het 

huishoudboekje is in orde en dat stemt ons dik tevreden. Wij bedanken de wethouder en de 

medewerkers uit de ambtelijke organisatie voor hun grote inzet daarvoor.  

 

Financieel perspectief 

Voorzitter, een gezond financieel huishoudboekje blijft een belangrijk speerpunt voor de SGP. 

Want als daar niet strak op gestuurd wordt dan kan een overschot van 1,4 miljoen zomaar 

omslaan in een tekort. Wat betekent dat?  

De focus ligt bij het op orde houden van de basis. We investeren in de ambtelijke organisatie. 

Alleen zo kunnen we dienstverlening op peil houden en voldoen aan onze verplichtingen 

richting inwoners, ondernemers, instellingen en de regio. De basis op orde betekent voor de 

SGP ook dat het herijken van staand beleid voorrang krijgt boven nieuw beleid. We moeten 

berekend zijn op extra uitgaven als gevolg van herziening van het wegenbeheerplan, 

speelplaatsenbeleid, groenbeleid, kunstwerken en beheerplan baggeren. Zeker gezien de 

kostenstijgingen van grondstoffen waar we momenteel mee geconfronteerd worden. De basis 

op orde houden betekent ook dat wij voorstellen voor mogelijke heropening van het 

buitenbad en eventuele investeringen op het gebied van klimaat en duurzaamheid kritisch 

beoordelen op het financieel effect en risico op termijn.   

 

Organisatieontwikkeling  

Er is achterliggende tijd hard getrokken aan het stutten en verstevigen van de organisatie. 

Samen de schouders eronder en dezelfde kant uitwerken. Dat maakt het werk voor iedereen 

leuker en gemakkelijker. Resultaten boeken met onze inwoners, ondernemers en 

maatschappelijke organisaties. Dat is waar we het ten slotte allemaal voor doen. Wat is het 

goed op te merken dat deze drive er ook in de gemeenteraad is. Laten we dat vooral 

vasthouden. We kunnen de energie immers beter steken in het samenwerken aan oplossingen 

dan in het bestrijden van elkaar.   

 

Woningbouw  

Voorzitter, de SGP ziet graag een versnelling in nieuwbouw van woningen. Dat is hard nodig 

om te voorzien in de lokale behoefte. Er is een mismatch tussen vraag en aanbod in de lokale 



sociale woningvoorraad. Goede prestatieafspraken met Fien Wonen kunnen hier een bijdrage 

aan leveren. Verder slagen we er onvoldoende in om hoger opgeleiden vast te houden. Goede 

samenwerking met ontwikkelaars is daarvoor nodig. Kunnen we leegstaande kantoor-

/bedrijfsruimtes omvormen tot (tijdelijke) appartementen voor bijvoorbeeld 

arbeidsmigranten? Kunnen we braakliggende bouwlocaties benutten voor tijdelijke 

huisvesting voor specifieke doelgroepen met versnelde procedures? Heeft het college hier een 

visie op? 

 

Verkeersveiligheid  

Verkeersveiligheid is een belangrijk thema voor de SGP. We zijn blij met het aangekondigde 

mobiliteitsplan en daaropvolgende uitwerking in het Gemeentelijke Verkeer en Vervoersplan 

(GVVP). Wat ons betreft krijgt de positie van voetgangers en fietsers daarin extra aandacht. 

Wij zouden graag zien dat er werk gemaakt worden van het beter zichtbaar maken (met 

oplichtende LED-verlichting) van VOP’s.  

 

Investeringsagenda  

In de voorliggende begroting is een investeringsplan opgenomen waarin staat welke 

werkzaamheden wanneer uitgevoerd zullen worden. Daar spreekt een hoge ambitie uit. Ik 

noem investeringen zoals de aanpassing van de spoorwegovergang, herinrichting Buitendams, 

verkeerssituatie Nieuweweg-Noord, reconstructie Spindermolen en herinrichting kruispunt 

IJzergieterij. De SGP is het eens met deze voornemens, echter wij vinden dat het van belang is 

om bij de uitwerking ervan tijdig en helder te communiceren met de omwonenden. Dit in lijn 

met het participatiebeleid wat in ontwikkeling is. Dit op ons in laten werkend vragen wij ons 

af hoe realistisch de voorgestelde planning is. Kan het college aangeven of zij dit herkent? En 

kunt u toezeggen dat het nieuwe participatiebeleid op deze projecten toegepast gaat worden? 

Graag worden wij als raad over de voortgang van genoemde projecten geïnformeerd.  

 

Zorg voor elkaar 

De SGP is voorstander van zorg en hulp aan mensen die niet zonder kunnen. Sociale 

voorzieningen zijn een vangnet. Niet elk gezin met opgroeiende kinderen trekt het altijd. Wat 

is het fijn als er dan hulpverleners zijn die met respect voor de normen en waarden binnen het 

gezin het systeem als geheel verder kunnen helpen. En ook niet iedereen kan betaald werk 

verrichten. Wat is het geweldig als er dan dagbesteding is waar mensen elkaar ontmoeten en 

samen mooie dingen doen. En wat is het super dat er hulp is bij het aantrekken van de 

steunkousen, het douchen en het schoonhouden van de woning als we oud geworden zijn. De 

SGP draagt zorgverleners een warm hart toe. Laat dat warme hart vooral blijven kloppen.  

Afrondend  



Voorzitter, de coronacrisis strekt haar sporen in onze samenleving. We zijn nu al anderhalf jaar 

in de ban van een wereldwijde pandemie, die haar weerga niet kent. Geen mens weet hoe we 

uit deze crisis kunnen komen. Zolang op het werelddeel Afrika nog maar 2,5% gevaccineerd is 

blijft het virus voortbestaan en zullen nieuwe mutanten ook het noordelijk halfrond bereiken. 

Dat brengt de groeiende kloof tussen arm en rijk ineens wel heel dicht bij… 

 

Ik las onlangs een interview met de Vlaamse psychiater Dirk de Wachter. Hij vergelijkt de 

samenleving van vandaag met een hippe speedboot die met flinke snelheid en wendbaarheid 

over het water scheert. Op de boot staan twee groepen. Voorop staan, met een cocktail in hun 

hand, de succesvolle mensen te kicken. The sky is the limit. Achterop geraakt zijn de mensen 

die het niet meer konden bijhouden. Soms vallen er van hen buiten de boot. In kleine 

reddingbootjes worden zij opgevangen. Ondertussen gaat de boot steeds sneller varen. De 

mensen voorin willen de reling verlagen, zodat er nog harder gevaren kan worden. Steeds 

meer mensen vallen over boord. De boot draagt de naam Tina: There is no alternative. 

Voorzitter, ik vind het een treffende schets van de werkelijkheid zoals die zich vandaag de dag 

voordoet. Laten we alstublieft oog houden voor elkaar en leven vanuit waarden zoals moed, 

mededogen, vertrouwen, rechtvaardigheid, matigheid en hoop. Het zijn klassieke waarden die 

bedacht zijn door mensen als Plato en maar van onverminderd groot belang zijn. Ik voeg er 

graag een zevende waarde vanuit de Bijbel aan toevoegen: liefde. God liefhebben boven alles 

en onze naaste als onszelf. Daar varen we echt wel bij!    

 


